
اظهارنظره�ا و 
شیوا نوروزی
    گزارش

اخبار متناقض 
ی�ا  برگ�زاری 
تعویق لیگ برتر فوتبال را در هاله ای  از ابهام 
قرار داده اس�ت. با اینکه رئیس فدراس�یون 
فوتبال چند روز پیش شروع فصل جدید لیگ 
را منوط به برطرف شدن کمبودها خوانده بود، 
رئیس کمیته تعیین وضعیت این فدراسیون 
از ممنوعی�ت تیم ه�ای بدهکار ب�رای عقد 
قرارداد با بازیکنان و مربیان خبر داده است.

پیش از این قرار بود قرعه کشی فصل جدید لیگ 
برتر 10 تیرماه برگزار ش��ود، اما س��ازمان لیگ 
به دلیل محقق نش��دن خواس��ته  این سازمان و 
همچنین فدراسیون فوتبال قرعه کشی را تا اطلاع 
ثانوی به تأخی��ر انداخت. راه اندازی و اس��تقرار 
سیس��تم بلی��ت الکترونیک، نص��ب گیت های 
ورودی، ش��ماره دار ش��دن صندلی ه��ا، تجهیز 
ورزشگاه به سیس��تم اتاق کنترل و دوربین های 
مداربسته از مبادی ورودی تا سکوها، جدا سازی 
و تفکیک فضاهای بیرونی تا سکوها و مسیرهای 
تردد تماشاگران مهمان، میزبان و عوامل اجرایی 
از جمله مواردی اس��ت که فدراسیون و سازمان 
لیگ تأکید زیادی روی محقق شدن آنها داشتند. 
با این حال بی توجهی باشگاه ها به این خواسته ها 
در نهایت به لغو مراسم قرعه کشی انجامید. به این 
موارد باید بدهی  س��نگین باشگاه ها را نیز اضافه 
کرد؛ موردی که هر س��ال آقایان بر آن تأکید و 

بدهکاران را به حذف از لیگ تهدید می کنند. 

  14 تیم بلاتکلیف
اینگونه که مس��ئولان فدراس��یون می گویند از 
بین 16 تیم لیگ برتری تنها دو تیم س��پاهان و 
ذوب آهن تکلیف بدهکارانشان را روشن کرده اند 
و با گرفتن برگه تسویه حس��اب مش��کلی برای 
عقد قراردادهای جدید ندارند، اما 14 تیم دیگر 
همگی بدهکارند و بر اس��اس قان��ون تا گرفتن 
رضای��ت طلب��کاران از نقل و انتق��الات محروم 
هستند. رئیس کمیته تعیین وضعیت فدراسیون 
فوتبال ب��ر جدیت این فدراس��یون برای اجرای 
قانون تأکید کرد. جمشید نورشرق در گفت وگو با 
ایسنا شرایط تیم های بدهکار را تشریح کرد: »این 
اقدام در ادامه م��وارد بازدارنده از تجمیع بدهی 
تیم هاست که از فصل قبل شروع و اعلام کردیم 
که ثبت قرارداده��ای بازیکنان و نقل و انتقالات 
جدید در س��ازمان لیگ و هیئت ه��ای فوتبال 
منوط به تسویه حساب کامل تعهدات باشگاه ها 
در فصل گذشته است و حتی با تسویه قسمتی از 
تعهدات تیم ها هم این مجوز صادر نمی شود. البته 
این حکم ممنوعیت و محرومیت نیست، بلکه در 
حقیقت وقتی باشگاه ها می خواهند قرارداد جدید 
ثبت کنند باید گواهی تسویه حساب را از کمیته 

تعیین وضعیت فدراسیون فوتبال اخذ کنند.«
  حرکت شفاف

نورش��رق در ادامه به عزم جزم فدراسیون برای 
کاهش بدهی ها اش��اره کرد: »به سازمان لیگ و 
هیئت های محترم فوتبال اعلام کردیم هرگونه 
نقل وانتقال باشگاه ها و تیم های فوتبال منوط به 

این است که کمیته تعیین وضعیت فدراسیون 
گواهی تسویه تعهدات صادر کرده باشد و اثری 
از هیچ گونه دیون و مش��کلی نباش��د. مجموعه 
فدراسیون فوتبال پش��ت این تصمیمات است 
و نقل و انتقالات ثبت نمی ش��ود و باشگاهی هم 
جابه جا نخواهد ش��د، مگر اینکه تسویه حساب 
تعهدات خ��ود را فراهم کند. در راس��تای مجوز 
حرفه ای گ��ری ب��ه دنبال اج��رای ای��ن قوانین 
بازدارنده هستیم. ش��رایط و ضوابط باشگاه ها و 
روشن شدن وضعیت مالی و جلوگیری از انباشت 
بدهی ها و انتقال آن از ی��ک فصل به فصل دیگر 
 AFC از عوامل منجر به احراز مج��وز حرفه ای
 AFC می شود. به طور شفاف مطابق با ضوابط
و فیفا حرکت می کنیم.« نکته عجیب اینجاست 
که برخلاف ادعای رئیس کمیته تعیین وضعیت 
فدراسیون فوتبال تیم های بدهکار هفته هاست 
کارشان را در فصل نقل و انتقالات آغاز کرده اند و 
بازیکنان و مربیان زیادی را نیز به خدمت گرفته 

و می گیرند!
  لیگ با 2 تیم؟!

مس��ئول کمیت��ه نقل وانتقالات س��ازمان لیگ 
منکر محرومیت تیم های بدهکار ش��ده اس��ت. 
فریبرز محم��ودزاده در گفت وگویی رادیویی با 
اینکه موضوع 14 باشگاه بدهکار را تأیید کرده، 
اما هرگونه محرومیت ی��ا حذف آنها از لیگ برتر 
را غیرممکن خوانده اس��ت: »تیم ها نباید در دو 
بخش کمیته تعیین وضعیت و کمیته انضباطی 
پرونده ای داش��ته باشند و باش��گاه های بدهکار 

تا زمانی که نتوانند مطالب��ات را پرداخت کنند 
حق جذب بازیکن و استخدام کادر فنی جدید را 
ندارند. ما باید در فدراسیون فوتبال از نهادهای 
 AFC بالادس��تی مانن��د وزارت ورزش، فیفا و
تبعیت کنیم. فیفا و کنفدراس��یون فوتبال آسیا 
هم مانع حضور تیم ه��ا نمی ش��وند، بلکه ثبت 
قرارداد بازیکنان جدید مدنظر است. می پذیریم 
که پیش از این  انعطاف به خرج می دادیم و کارها 
را برای حضور باش��گاه ها تسهیل می کردیم، اما 
این تسهیل کردن ها در نهایت به ضرر باشگاه ها 
و ساختار فوتبال  تمام می ش��د. به همین دلیل 
ای��ن س��ختگیری ها را در دس��تور کار داریم تا 
باشگاه هایی که مشکلات حقوقی و موضوع عدم 
پرداخت مطالبات ب��ه بازیکن و کادر فنی دارند، 

اقدام به جذب بازیکنان جدید نکنند.« 
محمودزاده استانداردها و آیین نامه های فیفا را 
ملاک اصلی عنوان کرده اس��ت: »در این فصل 
سختگیری بیش��تر می ش��ود و از ثبت قرارداد 
بازیکنان جدید جلوگیری می کنیم. ما نمی توانیم 
مانع حضور تیم ها در لیگ شویم، الان از 16 تیم 
14 تیم مش��کل دارن��د و نمی توانیم ب��ا دو تیم 
لیگ را برگزار کنی��م. با توجه به اس��تانداردها 
و آیین نامه ه��ای فیفا برخورد خواهی��م کرد. از 
16 تی��م لیگ برت��ری، فقط تیم های س��پاهان 
و ذوب آه��ن هیچ پرون��ده ای ندارن��د. مطمئن 
باش��ید در شروع مس��ابقات ما اس��ناد را ارائه و 
شفاف سازی می کنیم. باید بگویم این کار آسانی 

برای باشگاه هاست.«
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ترفند پرسپولیس برای فرار از غرامت بیشتر
کالدرونوبرانکومربیانبیقرارداد!

نه کالدرون رسماً سرمربی پرسپولیس است و نه برانکو سرمربی الاهلی؛ نه 
اینکه توافقات به مشکل خورده باشد نه، همه داستان ترفندی مدیریتی 
است که پرسپولیس و برانکو در پیش گرفته اند. یکی برای فرار از پرداخت 
غرامت و دیگری برای دریافت تمام و کمال مطالبات و حتی ضرر و زیانش!

    
می دانس��ت که دیگر جایی در پرس��پولیس ن��دارد. با وج��ود حمایت 
صددرصدی هواداران که حتی در سخت ترین ش��رایط هم در کنار او و 
تیمش بودند و همچنین نتایج مطلوبی که با پرسپولیس کسب کرده بود، 
کادر مدیریتی باشگاه به رغم ادعاهایش مبنی بر مهیا کردن پول و تلاش 
برای ادامه این همکاری، خیلی پیش از بالا بردن جام قهرمانی لیگ بود که 
به پروفسور فهمانده بود که سال آینده جایی در جمع سرخپوشان و روی 
نیمکت این تیم ندارد. برانکو حتی قبل از فینال جام حذفی می دانست که 
نمایندگان باشگاه با مربی ای که پیشتر با این تیم به قهرمانی رسیده نیز به 
توافقاتی دست یافته اند. به همین دلیل هم بود که بعد از کسب قهرمانی 
در رقابت های حذفی، چمدان هایش را طوری جمع کرد که دیگر بهانه ای 
هرچند اندک برای بازگشت دوباره جا نگذاشته باشد و بی درنگ رفت برای 

مذاکره با الاهلی که از مدت ها قبل خواهان جذب او بود.
    

عدم دریافت مطالباتش از باشگاه پرسپولیس که تا قبل از آن هرگز برای 
یک بار هم که شده، مطرح نشده بود این بار اما دلیل خوبی بود که مرد 
کروات بتواند بی هیچ مش��کلی قراردادش را با سرخپوشان فسخ کند، 
خصوصاً که بندی نیز در قرارداد او درج ش��ده بود ک��ه در صورت عدم 
دریافت مطالباتش بعد از دو ماه می تواند به ق��راردادش پایان دهد. به 
همین دلیل هم تلاشی برای پنهان کردن توافقاتش با الاهلی نکرد، اما 
تهدیدهای پرسپولیس برای شکایت از برانکو و الاهلی تحت عنوان هوایی 
کردن سرمربی این تیم باعث شد قرارداد برانکو به رغم توافق زودهنگام با 

این تیم عربستانی، به صورت رسمی امضا یا اعلام نشود.
    

تعلل برانکو در امضای قرارداد با الاهلی و عدم انتشار قرارداد جدید با این 
تیم باعث شده بود تا این تصور ایجاد شود که سرمربی سابق پرسپولیس 
همچنان دلش با این تیم اس��ت و منتظر کوچک ترین اش��اره از سوی 
مدیران باشگاه برای بازگشت دوباره به این تیم و نشستن برای پنجمین 
سال متوالی روی نیمکت سرخپوشان اس��ت، اما مسئله با وجود متن 
احساسی که برانکو در پی ترک ایران برای هواداران پرسپولیس منتشر 
کرده بود، آنقدرها هم احساسی نبود، خصوصاً که برانکو صراحتاً گفته بود: 
»به کاری که پرسپولیس انجام می دهد و اعتراضشان اهمیتی نمی دهم. 
آنها گفته اند که به فیفا شکایت کرده اند، ولی قرارداد رسمی بین من و 
باشگاه الاهلی نبوده و چیزی به دستشان نرسیده است. هرچه بوده در 
حد حرف بوده است. من مربی آزاد هستم و پرسپولیس را ترک کردم، 
به این خاطر که آنها به بعضی از ش��روط قراردادم احترام نگذاشتند.« 
در واقع تهدیدهای پرس��پولیس به ش��کایت از برانکو و الاهلی بود که 
باعث شد سرمربی سابق سرخپوشان به رغم قطعی شدن حضورش در 
الاهلی برای سال آینده، به طور رسمی این مسئله را منتشر نکند تا بعد 
از معرفی رسمی سرمربی جدید پرسپولیس نه تنها بتواند بابت دریافت 
مطالباتش از پرسپولیس اقدام کند، بلکه مبلغ قرارداد سال آینده خود 
و همچنین 5 درصد ضرر و زیانش را هم بگیرد، چراکه در صورت اعلام 
رسمی سرمربی جدید سرخپوشان، پرسپولیس دیگر نمی توانست در 
خصوص برانکو که هنوز قراردادی با تیمی ندارد، ادعایی داشته باشد. 
مسئله ای که در آخرین لحظات مسئولان پرسپولیس را بر آن داشت تا از 
برگزاری کنفرانس کالدرون و معرفی رسمی او به عنوان سرمربی جدید 

سرخپوشان خودداری کنند!
    

مدیران پرسپولیس به رغم تأکید به تهدید علیه برانکو ترجیح می دهند این 
مسئله کاملاً دوستانه حل وفصل شود تا مجبور به پرداخت غرامت بیشتر 
نشوند، چراکه آنها بهتر از هر کس دیگری می دانند که شرایط به گونه ای 
بود که برانکو می توانست بی هیچ مشکلی و با وجود داشتن قرارداد یک ساله 
سرخپوش��ان را ترک کند. به همین منظور هم قرار اس��ت هفته آینده 
جلسه ای بین مدیران باشگاه و وکیل برانکو برگزار شود تا این داستان به 
خوبی و خوشی به نقطه پایان برسد و نه سیخ بسوزد و نه کباب، تا آن زمان 
بدون شک نه برانکو به طور رسمی به عنوان سرمربی الاهلی معرفی می شود 

و نه کالدرون به عنوان جایگزین برانکو در پرسپولیس معرفی خواهد شد.

بنا بر ادعاي مسئولان سازمان لیگ، 14 تیم لیگ برتری بدهی های سنگین دارند و نمی توانند در مسابقات فصل جدید شرکت کنند

حذفباشگاههایبدهکارازادعاتاتکذیب؟!

وزارتارشادچگونهالمپیکيفکرمیکند؟
فرصت حضور در رقابت های بین المللی نظیر المپی��ک، جام جهاني یا 
رقابت های آسیایي بهترین زمان براي معرفي درست و صحیح فرهنگ، 

اعتقاد، سنت ها و باورهاي کشورمان است.
در شرایطي که اس��تکبار جهاني با بهره گیری از بنگاه های خبرپراکنی 
و قدرت تبلیغاتي خود چهره ای  غیرواقعی از کش��ورمان به جهان نشان 
می دهد، عرصه رقابت های بزرگ ورزشي بهترین فرصت براي خنثي کردن 
این اقدامات و معرفي درست و صحیح فرهنگ غني ایراني – اسلامی مان 
به دنیاست. البته طي تمام این سال ها نتوانسته ایم به درستی از این فرصت 
اس��تفاده کنیم و مس��ئولان بلندپایه ورزش در این زمینه نتوانسته اند 
آنطور که باید و شاید برنامه ریزی کنند و صرفاً به برخي کارهاي ابتدایي 
و دم دستی، آن هم بدون هماهنگي با مراجع ذی صلاح نظیر وزارت امور 
خارجه و سفارت ها بسنده کرده اند، اما اتفاقي که اخیراً رخ داده نشان دهنده 

بی خیالی کامل مسئولان و اهمیت ندادن به این مسئله مهم است.
واگذاري امور فرهنگي المپیک 2020 توکیو از سوي کمیته ملي المپیک به 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي از آن دست اتفاقاتی است که نشان می دهد 
از همین حالا باید فاتحه کار فرهنگي درست در توکیو را خواند. اینکه وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامي بدون اینکه کوچک ترین شناختي نسبت به فضاي 
رقابت های ورزشي داشته باشد، چگونه قرار است براي مباحث فرهنگي آن 

برنامه ریزی کند، اولین سؤالی است که به ذهن خطور می کند.
دومین سؤال وقتي مطرح می شود که متوجه می شویم وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامي طي سال های گذشته در رسیدگي به بدیهی ترین امور 
داخلی مربوط به خود باز مانده اس��ت. وضعیت نابسامان نشر، اوضاع بد 
سینما و فیلم، آینده نامعلوم موسیقي و ... نشان دهنده این واقعیت است 
که وزارت فرهنگ و ارشاد اس��لامي حتي از پس وظایف محوله خود نیز 
برنمی آید، حالا چگونه قرار است به صرف تشکیل ستادي با عنوان ستاد 
فرهنگی المپیک 2020 براي معرفي درست کشور در بزرگ ترین آوردگاه 

ورزش جهان برنامه ریزی کند؟
آنچه مسلم است تهیه گیفت و فلش ایران شناسی، حضور هواداران ایرانی 
ساکن در کشور میزبان، هماهنگی تورهای داخلی، برنامه های ویژه برای 
دانش آموزان  کشور میزبان، تماماً کارها و البته نقشه ها و شعارهایی است 
که طي تمامي ادوار حضور ورزش��کاران ایران در المپیک، جام جهاني و 
بازی های آسیایي یا به بدترین شکل ممکن انجام شده یا صرفاً در حد شعار 
باقي مانده که طبیعتاً از عهده مسئولان س��ابق این کار باز هم برمي آید و 
شاید تجربه های گذشته در المپیک 2020 به کارشان بیاید، اما واگذاري این 
مهم به وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي ناکاربلد در این حوزه عین خودزني 
است. این در حالی است که به اعتراف بسیاري از شاهدان عیني حاضر در 
مسابقات و تورنمنت های قبلي یکی از مشکلات همیشگی ما در مسابقات 
بین المللی ضعف جدی در مباحث دیپلماسی ورزشی و عدم ارتباط منطقی 
بین دستگاه ورزش با وزارت امور خارجه، سفارتخانه ها و کنسولگری ها در 
خارج از کشور است. نکته اي که باز هم باعث مطرح شدن این سؤال مي شود 

که وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي چگونه قرار است این کار را انجام دهد؟
تمامي این موارد را بگذارید کنار این مس��ئله که هم وزارت ورزش و هم 
کمیته ملي المپیک و هم فدراسیون هاي ورزشي خود صاحب تشکیلات 
عریض و طویل معاونت فرهنگي هستند که طبیعتاً وظیفه انجام این کار را 
دارند. بنابراین به نظر مي رسد نادیده گرفتن این معاونت ها و سپردن تمام و 
کمال امور فرهنگی کاروان اعزامی ایران به بازی های المپیک 2020 ژاپن 
به وزارت ارشاد تنها با اهداف سیاسي و البته با نگاه بدبینانه تر برخي زد و 
بندهاي پشت پرده صورت گرفته باشد. مسئله اي که تنها به ضرر کشور 
و امور فرهنگي آن تمام مي شود و باید شاهد این باشیم که حتي به رغم 
این همه بریز و بپاش و شعارهاي دهان پرکن باز هم در زمینه فرهنگي از 

المپیک دست خالي باز مي گردیم.

فريدون حسن

کاوهمدیرفنيتیمهايکشتيآزادشد
بهروز نعمتی، سرپرست فدراسیون کشتی در حکمی محسن کاوه را به عنوان 
مدیر فنی تیم های ملی کشتی آزاد  منصوب کرد. در حکم کاوه آمده است: 
»نظر به تخصص، تعهد و تجربیات ارزنده جنابعالی در عرصه مربیگری، به 
موجب این حکم به سمت مدیر فنی تیم های ملی کشتی آزاد )در تمامی 
رده های سنی( فدراسیون کشتی جمهوری اسلامی ایران منصوب می شوید. 
امیدوارم با به کارگیری تمامی تجربیات و دانش خود و نیز به کارگیری افراد 
مجرب، صاحب تجربه و دانش رشته ورزشی اول کشور موجب رشد و اعتلای 

ورزش کشتی در عرصه های مختلف پهلوانی و قهرمانی باشید.«

ازبازيخداحافظيشمسایياستقبالمیکنم
محمد ناظم الشریعه، سرمربي تیم ملي فوتسال در خصوص برگزاری بازی 
خداحافظی برای وحید شمسایی کاپیتان سابق تیم ملي تصریح کرد: »از 
این موضوع کاملاً استقبال می کنم و موافق این کار هستم، چراکه جایگاه 
و شأن تمامی ستارگان و بازیکنان ارزشمند فوتسال کشورمان باید حفظ 
شود.« لازم به ذکر است در صورت برپایي این مسابقه شمسایي این فرصت 

را دارد تا عنوان آقاي گلي جهان را دوباره از فالکائوی برزیلي پس بگیرد.

مولایيتنهانمایندهجودویایراندرکرواسی
جودوکار تیم ملی ایران به عنوان نف��ر یک رنکینگ بهترین جودوکاران 
جهان در وزن ۸1- در رقابت های جایزه بزرگ کرواسی شرکت می کند. 
هشتمین مرحله از رقابت های گرندپری جودو در سال 201۹ طی روزهای 
چهارم تا ششم مردادماه با حضور 5۷6 جودوکار از ۸۳ کشور به میزبانی 
کرواسی در زاگرب برگزار خواهد شد. سعید مولایی، ملی پوش پرافتخار 
ایران و نفر اول جهان در وزن ۸1- کیلوگرم که شانس اول کسب سهمیه 
المپیک 2020 است، به عنوان تنها نماینده ایران در این مسابقات شرکت 

می کند. بر اساس برنامه وی پنجم مردادماه روی تاتامی خواهد رفت.

بازگشتپیروزمندانه
تیم ملي والیبال ایران پس از کسب رتبه دوم مرحله اول رقابت های لیگ 
ملت ها بامداد دیروز به کشور بازگش��ت. به طور حتم ایگور کولاکوویچ، 
سرمربي ایران این روزها خوشحال ترین مرد تیم ماست. او دیروز در نقش 
یک فاتح وارد فرودگاه شد، اما هم او و هم مردانش خوب می دانند که چه 
کار سختي براي مرحله دوم مسابقات در پیش دارند. رویارویي با برزیل و 
لهستان در شیکاگو حتماً با بازي مقابل این دو تیم در مرحله اول تفاوت های 
زیادي خواهد داشت و کولاکوویچ این تفاوت ها را به خوبي درک می کند. 
مرد پیروز والیبال ایران امیدوار اس��ت که شاگردانش با تکرار درخشش 
مرحله اول رقابت ها اولین مدال جهاني را به دست آورند تا او همین ژست را 

در بازگشت از امریکا نیز به خود بگیرد و پیروزمندانه دستش را بالا ببرد.

کارتیمملیدرآیندهسختاست
تیم ملی در مرحله مقدماتی لیگ ملت های 
والیبال نتایج خوب و ارزشمندی به دست 
آورد. این همان نتایج��ی بود که ما به دلیل 
فش��ارهای انتقادی ک��ه روی کولاکوویچ 
بود و نتایج گذش��ته به آن نیاز داشتیم، اما 
کشورهای دیگر در این رقابت ها برخلاف ما 
به دنبال مسائل دیگری بودند که البته در آن 
با فدراسیون ها و حتی رسانه های خودی نیز 
هماهنگ بودند، به طوری که شاهد بودیم 
در پی نتایج به دست آمده مورد انتقاد و سرزنش قرار نمی گرفتند، چراکه 
هدفشان نه فقط کسب نتیجه، بلکه جوانگرایی و میدان دادن به جوانانشان 
بود. در واقع برای آنها اولویت المپیک، جام جهانی و سپس لیگ ملت هاست. 
به همین دلیل هم بس��یاری از تیم ها ترجیح داده بودن��د از نفرات دوم و 
سوم خود استفاده کنند و به آنها میدان دهند و قرار هم نبود که بابت عدم 
نتیجه گیری به دلیل ریسکی که کردند پاسخگو باشند، چون هدف دیگری را 
دنبال می کردند و این جوانگرایی در دنیای والیبال کاملاً طبیعی است. ما اما 
در این شرایط به دنبال نتیجه گرایی بودیم، به همین دلیل هم در اکثر بازی ها 
با ترکیب و نفرات اصلی به میدان رفتیم و خیلی به جوان ترها بازی ندادیم. 
در یک بازی مثل امریکا که اتفاقاً، این تیم هم از جوان هایش استفاده کرده 
بود، دیدیم که در بازی های سخت که گره می خورند، کارمان سخت و دشوار 
می ش��ود. با وجود این، نمی توان به کولاکوویچ در این زمینه ایراد و خرده 
گرفت. ضمن اینکه نمی توانیم از این مسئله به راحتی بگذریم که بچه ها واقعاً 
خوب کار کردند و خوب نتیجه گرفتند، به خصوص معروف که با احترام به 
سایر بازیکنان نمی توانیم منکر شویم که هنوز هم یک استثناست. همین طور 
موسوی و غفور احیا شده، اما باید بدانیم کارمان در ادامه به مراتب سخت تر 
است. با وجود این شانس رفتن روی سکو را داریم، اما به رغم نتایج خوبی که 
کسب کردیم، نتوانستیم برای آینده کاری کنیم، درحالی که تیم های دیگر 
اگر در انتخابی المپیک و جهانی هم با همین جوانان خود به میدان بیایند، 
جوانانی را در اختیار دارند که دو سال اس��ت در بازی های حساس میدان  

دیده اند و صدالبته باتجربه تر از جوان های ما هستند.

جبار قوچان نژاد

کارشناس والیبال

دنیا حیدري

فینالیس��ت دوم 
اشرف رامین

      فوتبال جهان
ی��کا  مه ر پا آ کو

بام��داد ف��ردا در 
بازی شیلی – پرو مشخص می ش��ود. با نزدیک 
شدن کوپا آمه ریکا به روزهای پایانی حساسیت 
این رقابت ها به اوج رسیده و تیم های باقی مانده 
تمام تلاششان را می کنند تا بازی در فینال 201۹ 
را تجربه کنند. دومین دیدار نیمه نهایی این دوره 
را ش��یلی و پرو برگزار می کنند. البته ش��رایط 
متفاوت دو تیم از جمله نکات مهم بازی به شمار 
می رود. اصلی ترین نکته ای  ک��ه در این بازی به 
چشم می آید فشاری اس��ت که روی تیم شیلی 

وجود دارد؛ قرمزپوشان با عملکرد درخشانی که 
داشتند در دو دوره گذش��ته فاتح کوپا شده اند و 
ح��الا به عنوان مداف��ع عنوان قهرمان��ی تنها به 
هت تریک قهرمانی می اندیشند. البته رؤیاهای 
شیلی تنها در صورتی به واقعیت می پیوندد که در 
وهله نخست این تیم، پرو را از پیش رو بردارد و بعد 
از آن با صعود به فینال برای تصاحب جام بجنگد. 
شیلی علاوه بر این دو قهرمانی، چهار نایب قهرمانی 
و پنج عنوان سومی را نیز در کارنامه دارد. رینالدو 
روئدا برای نجات تیمش از این مرحله کار سختی 
پیش رو خواهد داش��ت. س��رمربی ش��یلی باید 
بازیکنانش را از نظر روانی به آمادگی لازم برساند 
تا با درک شرایط از هرگونه بازی احساسی دوری 
کنن��د و مانع رس��یدن به هدف بزرگ نش��وند. 
الکسیس س��انچس در این دوره حسابی به داد 
شیلی رسیده و با گل های سرنوشت سازی که زده 
اس��ت، یکی از عوام��ل اصلی صع��ود تیمش به 
نیمه نهایی محسوب می شود. سانچس و اکاردو 
وارگاس ه��ر ک��دام دو گل برای ش��یلی به ثمر 
رسانده اند. لاروخا برای رسیدن به این مرحله به 
سختی و در ضربات پنالتی کلمبیا را مغلوب کرد و 
دیگر فرصتی بهتر از این برای فینالیست شدن 
پی��دا نخواه��د ک��رد. ش��اگردان روئدا بس��یار 
خوش شانس هس��تند که در نیمه نهایی مجبور 
نشدند با برزیل یا آرژانتین بازی کنند. تیم ملی پرو 
هم اگرچه سال ها از آخرین قهرمانی اش در کوپا 
می گذرد، اما این تیم نیز به سادگی از فرصت به 
دست آمده نمی گذرد. پرو در یک چهارم نهایی در 
ضربات پنالتی حریفش اروگوئه را شکست داد تا 
مسیرش برای رسیدن به موفقیت هموارتر شود. 
این تیم تاکنون دو بار قهرمانی در کوپا را تجربه 
کرده )1۹۳۹ و 1۹۷5( و در سال 2015 نیز مقام 
سوم را به دس��ت آورده است. در کل نتیجه نبرد 
شیلی – پرو می تواند سرنوشت هر دو تیم را تغییر 
دهد. ش��یلی در صورت پیروزی سومین فینال 
متوالی خود در کوپا را تجربه می کند و اگر هم پرو 
موفق شود به جمع مدعیان امریکای جنوبی اضافه 

می شود و شگفتی ساز رقابت ها لقب می گیرد.

تصمیم جنجالی وزارت ورزش

انتخابالکترونیکیحاشیهتازهوزنهبرداری

پرو در اندیشه شگفتي سازي

لاروخابهدنبالصعودبهسومینفینالمتوالی

مجم�ع انتخاباتی        بازتاب
ف��دراس���یون 
وزنه برداری طبق اعلام وزارت ورزش یک ش��نبه 
هفته آینده برگزار می شود، اما طبق آخرین اخبار 
منتشر شده قرار اس��ت انتخابات فوق به صورت 

الکترونیکی انجام شود! 
دیروز سایت فدراس��یون وزنه برداری این خبر را 
به صورت رسمی اعلام کرد تا معلوم شود انتخابات 
وزنه برداری اولین انتخاباتی اس��ت که در کشور 
با ش��یوه رأی گیری الکترونیکی برگزار می شود. 
اگرچه س��وق پیدا کردن به س��مت پیشرفت و 
حرفه ای  شدن را باید به فال نیک گرفت، اما این 
خبر ابهامات، نگرانی ها و حواشی زیادی را به دنبال 
داشته است. بیش از دو ماه است که دوره ریاست 
مرادی به پایان رسیده و وزارت برای مدیریت این 
رشته سرپرست تعیین کرده است. منتها طولانی 
شدن پروسه ثبت نام، تأیید صلاحیت ها و تعیین 
روز انتخابات وزنه برداری را حسابی به حاشیه برده 
تا جایی که آینده این رشته المپیکی به خطر افتاده 
است. الکترونیکی شدن انتخابات تازه ترین حاشیه 
این رشته است. سؤال اصلی که مخالفان این طرح 
مطرح کرده اند، این است که چرا وزارتی ها باید در 
فاصله کوتاه باقی مانده تا برگزاری انتخابات این 

مسئله را رسانه ای  کنند؟
 البته فدراسیون در توضیح این خبر آورده است: »این 

تصمیم به دلیل ترمیم و بازسازی سالن ابوالقاسم 
فارس��ی آکادمی المپیک محل برگزاری مجامع و 
به روز کردن این سالن به تجهیزات الکترونیکی است. 
از این پ��س رأی گیرهای فدراس��یون ها به صورت 
الکترونیکی برگزار خواهد ش��د.« البته با توجه به 
جنجال هایی که برخی کاندیداها به راه انداخته اند 
پذیرفتن این ادعا کار آسانی نیست. از گوشه و کنار 
شنیده ش��ده که برخی ها برای گرفتن رأی بیشتر 
حس��ابی به تکاپو افتاده اند و در این راه برای راضی 
کردن صاحبان رأی بی خیال اخلاق و قانون شده اند. 
۹ کاندیدای تأیید صلاحیت شده هفته آینده رقابت 
سختی برای نشستن روی صندلی ریاست خواهند 
داشت و به نظر می رس��د چند نفری نیز قصد 
دارند پیش از انتخابات انصراف خود را اعلام 
کنند. نکته مهمی ک��ه مخالفان بر آن تأکید 
دارند، آزمون و خطای سیس��تم الکترونیکی 

رأی گیری در انتخابات وزنه برداری است. جامعه 
وزنه برداری از اینکه این رش��ته مدال آور، آن هم در 
برهه حساس فعلی و یک سال قبل از المپیک حکم 
موش آزمایشگاهی پیدا کرده ابراز نگرانی کرده است. 
اعلام نفوذ یا همان مهندسی انتخابات بحث اصلی 

است که در مجامع انتخاباتی رشته های پرطرفدار 
و مدال آور بارها مطرح شده و با اینکه مسئولان 

همواره آن را تکذیب کرده اند اما نظر اهالی 
ورزش چیز دیگری است.


